
Vragen GroenLinks n.a.v. RIB 25 024  
Bestuurlijke onderwijsfusie stichting Kronenburgh en stichting Librijn 

Aanleiding: 
Met de instemming van beide medezeggenschapsraden en het positieve advies van de colleges van 
B&W van Delft en Rijswijk, lijkt de fusie nog slechts een formaliteit. 

 

GroenLinks Rijswijk heeft n.a.v. deze fusie enkele vragen: 

1. Welke verantwoordelijkheden krijgt de gemeente Rijswijk met het verkrijgen van een extra 
school voor openbaar onderwijs binnen haar gemeentegrens? 
 
antwoord 
Het bestuur van het openbaar basisonderwijs wordt uitgevoerd door Stichting Librijn. Uw 
gemeenteraad houdt toezicht op de uitvoering van deze taak door Stichting Librijn. De 
gemeente Rijswijk krijgt met deze fusie geen extra of andere verantwoordelijkheden dan zij tot 
nu toe heeft ten aanzien van het (openbaar) onderwijs. 
 

2. Zijn er bij deze verantwoordelijkheden ook kosten aan verbonden en zo ja, waarvoor en 
hoeveel? 
 
antwoord 
Er zijn voor de gemeente Rijswijk geen kosten verbonden aan deze fusie. 
 

3. In hoeverre was de gemeente al betrokken bij het onderhoud van het schoolgebouw van b.s. 
Kronenburgh en zijn er in de toekomst b.v. onderhoudskosten te verwachten? 
 
antwoord 
Voor het onderhoud van een schoolgebouw is niet de gemeente verantwoordelijk, maar het 
schoolbestuur zelf. Met deze fusie gaat de verantwoordelijkheid voor het onderhoud van/aan 
het gebouw van basisschool Kronenburgh over van de Stichting Kronenburgh naar de 
Stichting Librijn. 
 

4. Een openbare school is verplicht om leerlingen aan te nemen. Loopt de school een risico dat 
door een grote aanmelding van leerlingen het aanbod met specifieke leervragen binnen het 
spectrum van meer- en hoogbegaafdheid onder druk komt te staan? 
 
antwoord 
Nee, dat is niet de verwachting.  
Iedere school (ongeacht de denominatie) is verplicht om te onderzoeken of zij een passende 
onderwijsplek voor de leerling kunnen bieden indien een ouder zijn kind aanmeldt. En indien 
dit niet kan, actief de ouders te begeleiden naar een school die daartoe wel in staat is. 
Kronenburgh merkt juist de laatste jaren dat het totale leerlingenaantal fors is teruggelopen. 
Ook neemt de instroom van HB-leerlingen af omdat meer basisscholen steeds beter toegerust 
zijn om deze doelgroep te begeleiden. Een van de redenen voor deze fusie is juist dat een 
groter schoolbestuur beter in staat is de continuïteit van de school te waarborgen en daarmee 
ook de expertise op meer- en hoogbegaafdheid te waarborgen en te behouden.  
 

5. Ouderbijdragen zijn vrijwillig en niet verplicht. B.s. Kronenburgh heeft, mede door deze 
vrijwillige ouderbijdrage, hun onderwijsaanbod en organisatie vorm kunnen geven. Zou het 
kunnen zijn dat door een evt. geringere ouderbijdrage het specialistische onderwijsaanbod en 
werken in kleinere groep onder druk komt te staan. 
 
antwoord 
Om hun onderwijsaanbod en de kleine groepen vorm te kunnen geven vroeg Stichting 
Kronenburgh een ouderbijdrage van € 3.220,-- per jaar per leerling. Dit bedrag is fors hoger 



dan wat een basisschool meestal aan vrijwillige ouderbijdrage vraagt. Omdat de ouderbijdrage 
vrijwillig is, betaald een aanzienlijk aantal ouders deze ouderbijdrage niet (meer). Daarnaast is 
er een afname in het aantal HB-leerlingen. Verder wordt van het onderwijs een transitie 
verwacht naar (nog) meer inclusief onderwijs.  
Al deze ontwikkelingen nopen de school de hoge ouderbijdrage af te schaffen en het 
onderwijs anders te organiseren. Dit staat los van deze fusie.  
Het onderwijs voor meer- en hoogbegaafde leerlingen blijft bestaan als expertise op 
Kronenburgh, maar zal dus anders vormgegeven gaan worden door de terugloop van de 
vraag ernaar.  
Binnen de groep HB-leerlingen op Kronenburg is een klein percentage leerlingen met zeer 
specifieke onderwijs- en ondersteuningsbehoeften. Voor deze leerlingen geldt dat met het 
samenwerkingsverband passend onderwijs, SPPOH, afspraken zijn gemaakt over de 
financiering van deze extra ondersteuning. 
 

6. Is het college van beide Fusie-effect rapporten op de hoogte en hebben deze mede geleid tot 
het gegeven positief advies? 
 
antwoord 
Ja, de gemeente is op de hoogte van (de inhoud van) het Fusie-effect-rapport en deze gaf 
geen aanleiding voor het afgeven van een negatief advies.  

 
 


